
P r o t o k 6 1 nr XXI I /2016 
z obrad X X I I  sesji Rady Miejskiej w Klodzku, 
ktdra odbyla siq w dniu 28 kwietnia 2016 r. 

w sali Rajcdw Urzqdu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpoczela sig o godz. 14:OO. 

1. Otwarcie obrad X X I I  sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 

Otwarcia sesji dokonal Przewodniczqcy Rady Miejskiej w Klodzku Pan Tomasz ~ a b s k i  mbwiqc: 

,,Otwieram obrady XXII sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwierdzenie wainoLci sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  stwierdzil, i i  w sesji uczestniczy 19 radnych w zwiqzku z tym 

wszystkie podejmowane decyzje bed3 prawomocne. 

(nleobecny na sesjl: radny p. Adam Kwas). 

Przewodniczqcy Rady Miejskiej Pan Tomasz iabski poprosil wszystkich o powstanie i w ten sposob 

poiegnanie, i uczczenie rninutq ciszy pamied zmarlego radnego Pana Tadeusza Kmiecika, ktory byl 

radnym czterech kadencji Rady Miejskiej w Klodzku. Przez wiele lat aktywnie dzialal na rzecz miasta 

i jego mieszkaric6w. Pamietad naleiy takie o tym, i e  bardzo mocno wspieral powstanie ktodzkiej 

obwodnicy, kt6rej niestety otwarcia nie doczekal. 

3. Wybdr sekretarza sesji. 

Na sekretarza sesji Przewodniczqcy Pan Tomasz iabski zaproponowal radnq Paniq Anete tosiewicz. 

Innych kandydatur nie zgloszono. Pani radna wyrazila zgode. Poddano kandydature pod glosowanie. 

Glosowanie: Za - 19, przeciw - 0, W S ~ ~ Z Y ~ ~ ~ O  sic - 0 (nie glosowal nleobecny na sesjl radny p. Adam Kwas) 

Radna Pani Aneta tosiewicz zostala powolana na sekretarza obrad XXII sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  zloiyl wniosek o uzupelnienie porzqdku obrad o cztery 

projekty uchwal. Pierwszy projekt uchwaly zgloszony przez Burmistrza. Pani Skarbnik sygnalizowala 

o tyrn na posiedzeniu Komisji Budzetu tj. projekt na druku nr 194 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2016-2025. Drugi i trzeci projekt zwiqzany 6ciile 

ze sobq tj. projekt na druku nr 192 w sprawie nadania tytulu ,,Mecenas Kultury Klodzkiej" za 2015 rok 

oraz projekt na druku nr 193 w sprawie nadania tytulu ,,Sponsor Sportu Klodzkiego" za 2015 rok. Na 

posiedzeniu Rady Sportu i Mecenasu Kultury ustalono z Z-cq Burmistrza Panem Wieslawem Traczem, 

aby bardziej uroczyicie uhonorowat sponsorow i mecenas6w, dlatego bedzie mialo to miejsce podczas 

obchoddw Dni Klodzka, stqd tez nalezy podjqt takie uchwaty w dniu dzisiejszym. Ostatni projekt uchwaly 

na druku nr 191 w sprawie odpowiedzi na pismo Wojew6dzkiego Sqdu Administracyjnego we Wroclawiu 

z dnia 8 kwietnia 2016 r. (sygn.IV.SA/Wr 795/15) w przedmiocie ustosunkowania sie do pisma 

Wojewody Dolno6lqskiego z dnia 24 lutego 2016 r. (sygn. NK-N.4131.51.12.2015.AB). Jest to dalszy 

ciqg postepowania w sprawie skargi Wojewody na naszq uchwale. Sqd wezwal nas jeszcze do odniesienia 

sie do kwestii w tym postepowaniu. W zwiqzku z tym zachodzi koniecznoSt upowainienia 

Przewodniczqcego Rady Miejskiej do zlozenia odpowiedzi do Sqdu Administracyjnego. 



Nie stwierdzono uwag do ww. projekt6w. W zwiqzku z tyrn Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz gabski 

poddat pod gtosowanie wprowadzenie do porzqdku obrad: 

projektu uchwaty na druku nr 194 w sprawie zrniany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miejskiej Klodzko na lata 2016-2025. 

Glosowanie: za - 19, ptzeciw - 0, wstrzymalo sie - 0 (nle glosowal nleobecny na sesjl radny p. Adam Kwas) 

projektu uchwaty na druku nr 192 w sprawie nadania tytulu ,Mecenas Kultury Klodzkiej" za 

2015 rok 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0 (nie gtosowal nleobecny na sesji radny p. Adam Kwas) 

projektu uchwaly na druku nr 193 w sprawie nadania tytulu ,Sponsor Sportu Ktodzkiego" za 

2015 rok. 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0 (nle glosowal nleobecny na sesjl radny p. Adam Kwas) 

Na posiedzenie przyby4 radny Pan Adam Kwas. 

projektu uchwaty na druku nr 191 w sprawie odpowiedzi na pismo Wojew6dzkiego Sqdu 

Adrninistracyjnego we Wroctawiu z dnia 8 kwietnia 2016 r. (sygn.IV.SA/Wr 795115) 

w przedrniocie ustosunkowania sie do pisrna Wojewody DolnoSlqskiego z dnia 24 lutego 2016 

r. (sygn. NK-N.4131.51.12.2015.AB). 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0 

Wszystkie projekty uchwal zostaty wprowadzone do porzqdku obrad. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Zabski poddal pod glosowanie przyjecie porzqdku obrad po 

zmianach. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wsttzymalo sie - 0. 

r Po zadek obrad DO z m ~ a w h  ~ r z e d s w l a  sie nasteDulam 
1. Otwarcie XXII sesji Rady Miejskiej w Ktodzku. 
2. Stwierdzenie waznoSci sesji. 
3. Wyb6r sekretarza sesji. 
4. Zatwierdzenie protokotu z XXI sesji. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta KIodzka z pracy miedzy sesjarni. 
6. Informacja o stanie bezrobocia w mieicie Klodzku. Ocena polityki Gminy Miejskiej Klodzko 

w zakresie zrnniejszenia bezrobocia i wspierania przedsiebioruoSci. 
7. Ocena zabezpieczenia mieszkaric6w rniasta Klodzka w zakresie podstawowej oraz 

specjalistycznej opieki zdrowotnej. Inforrnacja Starosty Klodzkiego na temat funkcjonowania 
SP ZOZ Ktodzko. 

8. Sprawozdanie z dzialalnoSci Oirodka Pomocy Spolecznej w Klodzku za rok 2015. Ocena 
zasob6w pornocy spolecznej w Gminie Miejskiej Klodzko na rok 2016. 

9. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej Klodzko 
na lata 2016-2025, druk nr 194. 

10. Podjecie uchwaly w sprawie dokonania zrnian budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 2016 rok, 
druk nr 186. 

11. Podjecie uchwaty w sprawie przeksztakenia Zespolu ~rzedszkolno-~lobkowego nr 1 w Klodzku 
przy ul. Grunwaldzkiej 4 w Przedszkole nr  1 w Klodzku, druk nr 184. 

12. Podjecie uchwaty w sprawie przeksztatcenia Zespotu ~rzedszkolno-~lobkowego nr 2 w Klodzku 
przy ul. Bohaterbw Getta 4 w Przedszkole nr  2 w Klodzku, druk nr 185. 

13. Podjecie uchwaty w sprawie przejecia przez Gmine Miejskq Klodzko od Powiatu Ktodzkiego 
zadania wtasnego powiatu polegajqcego na przebudowie skrzyiowania drogi powiatowej 
nr 3238D ul. Bohater6w Getta i ul. Korczaka z drogami miejskimi: ul. Kusociriskiego i ul, lqkowq 



na skrzyiowanie o ruchu okreinym, ktbre bedzie reaiizowane w ramach zadania Gminy 
Miejskiej Klodzko pn.: ,,Przebudowa ulic Kusocihskiego i lqkowej w Klodzku", druk nr 187. 

14. Podjecie uchwaly w sprawie nadania Statutu OSrodkowi Pomocy Spolecznej w Klodzku, druk 
nr 188. 

15. Podjecie uchwaly w sprawie trybu i szczegblowych kryteri6w oceny wniosk6w o realizacje 
zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej, druk nr 189. 

16. Podjecie uchwaly w sprawie nadania tytulu ,,Mecenas Kultury Klodzkiej" za 2015 rok, druk 
nr 192. 

17. Podjecie uchwaly w sprawie nadania tytulu ,,Sponsor Sportu Klodzkiego" za 2015 rok, druk 
nr 193. 

18. Podjecie uchwaly w sprawie odpowiedzi na skarge wniesiona do Wojew6dzkiego Sqdu 
Adrninistracyjnego we Wroclawiu na Uchwalq nr XVII/120/2015 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 
26 listopada 2015 r. w sprawie trybu i szczeg6lowych kryteribw oceny wniosk6w o realizacje 
zadania publiunego w rarnach inicjatywy lokalnej, druk nr 190. 

19. Podjecie uchwaly w sprawie odpowiedzi na pismo Wojew6dzkiego Sqdu Administracyjnego we 
Wroclawiu z dnia 8 kwietnia 2016 r. (sygn.IV.SA/Wr 795115) w przedmiocie ustosunkowania 
sie do pisrna Wojewody DolnoSlqskiego z dnia 24 lutego 2016 r. 
(sygn. NK- N.4131.51.12.2015.AB), druk nr 191. 

20. Interpelacje i zapytania radnych. 
21. Wnioski i oiwiadczenia radnych. 
22. Sprawy r6ine. 
23. Zakohczenie sesji. 

4. Zatwierdzenie protokdu z XXI  sesji. 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc. Panie Przewodniczqcy, Panie Burmistrzu, Mieszkaricy 

Klodzka. Na stronie 17 tam prawdopodobnie przejezyczylem sie i powinno byC dodane w czwartym 

wersie od dolu slowo ,,nieU. To samo wynika z treici wypowiedzi, i e  nie wszystkie wnioski 

przyjmowaliimy pozytywnie, te nieuzasadnione byly odrzucane. 

Poprawka brzmi: ,,... wnioski niezasadne nie odrzucala" 

Wiecej uwag nie stwierdzono. 

Zatwierdzono protok& z XXI sesji po uwzglednieniu zmiany - 20 glos6w ,,za". 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z pracy migdzy sesjami (ssL nr 1). 

Sprawozdanie zostalo przedloione radnym. 

Glos zabrala radna Pani Elibieta Sledi. Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paristwo Radni, Panie 

Burmistrzu. Mam zapytanie co do przyjmowania stron. Czy istnieje jakai procedura co do przyjrnowania 

pnez Pana stron. Pytam o to dlatego, gdy i  zdarzylo siq kilka takich sytuacji, i e  w poniedzialek 

mieszkahcy telefonujq do sekretariatu p y t a j g  czy Pan przyjmuje. Panie odpowiadajq, i e  jeszcze nie 

wiedzq i proszq, ieby zadzwonid w dniu jutrzejszym. Kiedy kontaktujq siq we wtorek ran0 

z sekretariatem Panie informujq, i e  bedzie Pan przyjmowal, sq  miejsca wolne wiec prosze przyj i t  

osobiicie i sie zapisat. Zwykle do poludnia mieszkahcu pracujq, czy jest wym6g, i e  muszq przyjSC 

osobiScie do sekretariatu by sic ran0 zapisat na wizyte powiedzmy o godzinie 14:OO. 

Odpowiedzi udzielil Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. Ta 

procedura nie jest opisana. Taki zwyaaj  przyjeto ze wzgledu na to, i e  we wtorki przychodzi duio 

mieszkaric6w, jest po 20-22 osoby. Poprosilem Panie z sekretariatu, aby zapisywaly osoby co 15-20 

minut na wtorkowq liste przyjet. Jeieli kt04 w poniedzialek dzwoni to jest dopisywany na tq liste, a jeieli 

zdarzajq sie takie sytuacje, i e  we wtorek jest wyczerpana lista przyjet, to zdarzajq sic takie przypadki, 

i e  przyjmowalem w Srode lub w czwartek w dogodnych terminach. Jeieli sq mieszkahcy, ktbrzy nie 



zostali przyjeci to prosze przekazat, aby skontaktowali sie z sekretariatem i zostanq przyjete w innym 

dogodnym dla nich terminie, czy to  po godzinach pracy, czy w trakcie. 

Ad vocem radna Pani Ellbieta Sledi. Pytanie Panie Burmistrzu brzmialo: czy osoby musze zapisywat 

sie osobiScie, czy mogq to zrobit telefonicznie we wtorek ? 

Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko poinformowal, ze oczywiicie osoby mogq zapisat sie telefonicznie, 

nie ma takich przeszkbd. 

Glos zabrala radna Pani Zdzislawa Woiniak - Krupska. W sprawozdaniu jest informacja, i e  

uczestniczyl Pan w spotkaniu Zgromadzenia Wsp6lnikbw sp6lki DolnoLlqski Projekt Rekultywacji, kt6re 

odbylo sic we Wroclawiu. Czy byto cog m6wione o Klodzku, jak wyglqda sytuacja w tej sprawie ? 

Glos zabrat Burmistrz Miasta Pan Michak Piszko, kt6ry poinformowal, i e  na spotkaniu rozmawiano na 

temat wspdlnego projektu, kt6ry zloiyliSmy do NFOS i WFOS. Prezes przekazat nam kilka informacji, 

podjete zostaly uchwaly zwiqzane z wystqpieniem jednej z gmin ze sp6lki i to tyle. 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc, kt6ry poinformowal, i e  wczoraj spotkal szefa Komisji 

Rewizyjnej Ogrod6w Dzialkowych w Walbrzychu Pana Burzyhskiego, kt6ry twierdzi, i e  rzekomo czeSC 

obwodnicy ma przebiegat przez dzialki. Nie wiem ile w tym prawdy, moie ten Pan jest 

niedoinformowany, a jeieli to jest prawda, to czy jest jakaL mozliwoLC wplyniecia przez Urzqd na ten 

projekt. Podejrzewam, ze w tej chwili jest na to za p6ino. Rzekomo oni dostali jakieL pisma, do kt6rych 

majq sie odnieSC, nie znam szueg6l6w1 ale czy cos wiadomo na ten temat ? 

Burmistrz Miasta Pan Michak Piszko zasugerowal, aby przedstawiciel Rodzinnych Ogroddw 

Dzialkowych skontaktowal sie z wykonawcq sp6tkq Intercor, kt6ra ma swojq siedzibe na ul. Zajeczej 

w Klodzku i zapytal. Inwestycja jest prowadzona przez Skarb Palistwa, to jest inwestor. Pytania naleiy 

kierowat do GDDKiA. Prawdopodobnie obwodnica przechodzi przez dzialki, ale to jest procedura wykupu, 

ale wszelkie pytania tam naleiy kierowat. 

Wiecej zapytah do sprawozdanie nie stwierdzono. 

6. Informacja o stanie bezrobocia w mieScie Klodzku. Ocena polityki Gminy Miejskiej Klodzko 
w zakresie zmniejszenia bezrobocia i wspierania przedsiqbiorczoici (zat. nr 2). 
Material zostal przedloiony radnym. 

Na sesji w dniu dzisiejszym goSci Dyrektor Powiatowego Urzedu Pracy w Klodzku Pan Krzysztof Bolisega, 

kt6ry moie udzielit wyjaSnieh i odpowiedziet na pytania radnych. 

Glos zabrat V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdzistaw Duda, kt6ry poprosil Dyrektora PUP o udzielenie 

informacji, czy Stowarzyszenie im. Sw. Brata Alberta moie korzystat z takich narzedzi jak prace 

spoleunie uiyteczne i prace interwencyjne. Jakie sq moiliwoLci zatrudniania w ramach prac spolecznie 

uzytecznych i prac interwencyjnych przez stowarzyszenia ? 



Odpowiedzi udzielil Dyrektor PUP Pan Krzysztof Bolisqga. Panie Przewodniczqcy, Szanowni Paristwo. 

Pytanie jest doid proste bo Stowarzyszenie im. SW. Brata Alberta jest wpisane w KRS i moie korzystad 

ze wszystkich programow. Oczywiicie pewne programy sqzarezerwowane dla samorzqdu gminnego tak 

jak roboty publiczne czy prace spolecznie uiyteczne, ale inne formy jak prace interwencyjne, staie, 

refundacja czeici wynagrodzeri z tytulu prac interwencyjnych lub z tytulu refundacji wynagrodzenie oscjb 

do 30-go roku zycia sq ogolnodostepne dla pracodawcow, czyli stowarzyszenie zatrudnia osoby, jest 

pracodawcq i moie korzystad z takich form, i korzysta. 

V-ce Przewodniczqcy Rady Pan ZdzisCaw Duda swoje kolejne pytanie skierowal do Pani Dyrektor OPS. 

Ten program prac spolecznie uiytecznych przechodzi przez OPS. Czy bytaby moiliwoid oddelegowania 

takich os6b do pracy w Stowarzyszeniu im. SW. Brata Alberta. Takie osoby zglaszajq siq do 

Stowarzyszenia. 

Glos zabrala Pani Jolanta Leszko Dyrektor OPS, ktora potwierdzila, i e  OPS zatrudnia osoby w ramach 

prac spolecznie uiytecznych. Towarzystwo Brata Alberta, w kaidej chwili moie sie do nas zwrcjcid w tej 

sprawie, nigdy do tej pory nie wystepowalo z takq potrzebq. W takim przypadku podpisujemy wsp6lne 

porozumienie i czeid os6b, jei l i  bedzie zachodzila taka koniecznoid bedzie moglo pracowad 

w Towarzystwie Brata Alberta. W tej sprawie naleiy kontaktowad sic bezpoirednio z Oirodkiem. 

Glos zabral radny Pan Lech Sur6wka, cyt.: ,,Panic Dyrektorze, proszono mnie, abym sprobowal 

wyjainid nastepujqca sytuacje. Czeid osob majqcych status osoby bezrobotnej przychodzi do Pahstwa 

i podpisuje t q  liste, i e  jest. Sugerowano mi, i e  jest to praktyka, ale ja tak tam gteboko nie bede sicgal. 

Odbywa sie to w ten spos6b: przychodze, podpisuje i pani z Urzedu Pracy proponuje mi kurs gotowania 

na czymi tam, w sensie podniesienia moich kwalifikacji i prosi mnie, abym za dwa dni zadzwonil 

i powiedzial, czy pojade na ten kurs czy nie. Ja nie zadzwonilem bo nie bylem zainteresowany i skreilono 

mnie z listy os6b bezrobotnych. Ta Pani, ktora mnie poprosila o wyjainienie tego sugerowala, i e  to nie 

tylko ona w taki spos6b zostala potraktowana." 

Odpowiedzi udzielil Dyrektor PUP Pan Krzysztof Bolisqga. Niestety tak nie jest jak tutaj, k t o i  Panu 

przekazywal. My przekazujemy kompleksowq pomoc osobie bezrobotnej i szkolenia z reguly sq 

organizowane pod okreilone potrzeby bezrobotnych, patrzqc na ich kwalifikacje. Nikogo na sile nie 

wysylamy na szkolenie, bo przede wszystkim kierujemy sie tym, i e  po tym szkoleniu ta osoba ma mied 

zatrudnienie. 75% naszych szkoleri to sq szkolenia indywidualne z inicjatywy osob bezrobotnych. To one 

skladajq do nas wniosek i proponujq forme szkolenia, i temat szkolenia. Dopiero potem doradca 

zawodowy rozmawia, kwalifikuje te osoby bqdi  sugeruje inne szkolenie, ale nikt z tego tytulu na 

zasadzie, i e  cog komui byto proponowane, poiniej na telefon, nie moie go pozbawiad statusu osoby 

bezrobotnej. Dzialamy w tym kierunku, ze faktycznie jezeli nie mamy oferty pracy, skierowania na staz, 

ktore tez z reguly koriczy sie zatrudnieniem, to wtedy my proponujemy szkolenia. Na szkolenia grupowe 

robimy zapisy osob, kt6re chcq na tych szkoleniach uczestniczyd. Nie robimy nic na site, bo coraz wiecej 

mamy ofert pracy, coraz wiecej mamy ofert gdzie potrzebne sq odpowiednie umiejetnoici i kwalifikacje, 

i dlatego czeid osob ma moil iwo~ci, i korzysta ze szkoleri. Jeieli k t o i  mial zte odczucia, nie wiem 

dlaczego to radze te j  osobie, aby udala sie do Urzedu Pracy. Zresztq zapraszam wszystkich po to, ieby 

zobaczyd gdzie ten Urzqd jest, bo jesteimy w nowej siedzibie na ul. Wyspiariskiego 21, w budynku bylej 



Straiy Granicznej. Sqdze, i e  warunki mamy odpowiednie, informacja jest dla wszystkich czytelna. 

Nawet ostatnio udalo nam sie zrealizowad tzw. system kolejkowy po to, ieby nikt nie stat pod drzwiami, 

ieby m6gl spokojnie usiqid, przeczytad informacjq, kt6re sq dostqpne na monitorach w Urzedzie Pracy. 

Informacje dotyczqce szkoleri, programow, ofert pracy. Sqdze, i e  doid solidnie wykonujemy swojq prace 

bo jak Paristwo widzieliicie w materialach jeszcze niedawno z miasta Klodzka informacja dotyczyla os6b 

bezrobotnych w iloici 2200-2300 teraz mamy niespelna 1500 os6b zarejestrowanych w miescie Klodzku. 

Bez przerwy poszukujemy pracodawc6wt ofert pracy i sqdze, ze w najbliiszym czasie - bo teraz 

uruchomiliimy programy subsydiowane zwiqzane wlainie z zatrudnieniem, ale rowniei po targach pracy 

nawiqzaliimy dodatkowe kontakty - bedziemy mieli w najbliiszym czasie kilkaset dodatkowych miejsc 

pracy i sadze , i e  te wszystkie miejsca pracy bedziemy starali siq przekazat tu dla osdb bezrobotnych. 

Kto bedzie chcial to bedzie korzystal, kto nie bedzie chciat to j u i  jest druga strona bezrobocia. Mamy 

osoby, kt6re same deklarujq sie jako osoby nieaktywne zawodowo, dla ktorych my jako Urzqd Pracy 

z naszymi przepisami nie mamy instrumentow pomocy. Bgdziemy przynajmniej pracowat z tymi, kt6rzy 

chcq znaleit prace, chcq sie przekwalifikowat i chcq pracowad. 

Glos zabrala radna Pani Aneta los iewicz .  Tutaj zapewne chodzilo o sytuacje, z kt6ra ja rowniei sie 

spotkalam, i e  jeieli j u i  sie bezrobotny zapisal na dany kurs i nie wziql w nim udzialu to faktycznie 

zostaje wykreslony z listy osob bezrobotnych. Myile, i e  tutaj Panu radnemu Sur6wce ta osoba nie 

dopowiedziala, bo trudno powiedzied, ieby nie wiedziala, ze zloiyla wniosek, ze chce by6 na szkoleniu. 

Pani radna zwr6cila sic z proibq do Dyrektora PUP o ewentualne sprostowanie, i e  jeieli osoba zapisala 

sie na dany kurs, a sie nie stawila to  wdwczas zostaje skreilona z listy bezrobotnych. 

Dyrektor PUP Pan Krzysztof Bolisega. Oczywiscie tak jest, bo jeieli k t o i  podjql decyzje o ksztalceniu, 

udzialu w szkoleniu i w trakcie szkolenia rezygnuje, to przepisy m6wiq jednoznacznie, i e  jest zwrot 

irodk6w1 pozbawienie statusu osoby bezrobotnej, bo to narusza przepisy ustawy. W momencie kiedy 

tworzymy grupe, kwalifikujemy osoby to nie robimy tego na site, bo wiemy dobrze, i e  my t e i  dqzymy 

do tego, ieby ta osoba koriczyla szkolenie, zakoriczyla ten cykl, zdala egzaminy i nabyla takie 

umiejetnoici, ktore pozwolq jej zaistniet na rynku i znaleid prace. 

Glos zabral radny Pan Wojciech tyszkiewicz. Panie Przewodniczqcy, Szanowni Radni, Panie 

Dyrektorze. Chcialem pogratulowai wzorowo przygotowanych i przeprowadzonych targ6w pracy. Bylem 

w Slupcu, widzialem jak to wyglqda. Sprawnoit i bardzo duza frekwencja, zar6wno propozycji jak 

i poszukujqcych pracy. Bylo duio mlodzieiy, kt6ra szuka dla siebie kierunk6w. W zwiqzku z tym, i e  

rozpoczeto prace nad Strategiq Rozwoju Miasta oraz trwajq prace nad Studium Zagospodarowania 

Przestrzennego czy Pan Dyrektor moglby swoim wieloletnim doiwiadczeniem podzielit sie z firmami, 

kt6re prowadzq te przedsiewziecia - Studium Rozwoju ma byd zakoriczone do paidziernika, bedq 

prowadzone konsultacje w szerokim zakresie min. najwiekszym problemem naszego miasta jest 

edukacja, komunikacja itp. - jak ukierunkowad edukacje, jakie sq poszukiwane u nas zawody, jacy 

przedsiebiorcy mogliby u nas stacjonowad i jakich poszukujq kierunk6w. Jeieli bylaby taka moil iwoit 

to myile, i e  dobrze by bylo gdyby Pan Dyrektor wraz ze swojq zaCogq nam w tym kierunku pom6gl. 

Dyrektor PUP Pan Krzysztof Bolisega nie wyklucza udzialu w tych przedsiewzieciach, poniewai 

jesteimy w r6inych grupach roboczych dotyczqcych roinych projekt6w1 strategii. Przekazujemy t e i  
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informacje o zawodach deficytowych, nadwyikowych. Robione sq badania rynku pracy, kt6re 

udostepniamy samorzqdom, jednostkom oiwiatowym po to, ieby ten kierunek ksztalcenla by). bardziej 

zgodny z potrzebami pracodawc6w. W tym pierwszym pblroczu mamy zaplanowane badanie rynku 

dotyczqce zapotrzebowania przedsiqbiorc6w na odpowiednie kwalifikacje na tyrn rynku pracy. Nasz 

rynek jest dynamiczny, on sie zmienia. Mieliimy takie opracowania z czterech lat, z dwdch lat wstecz, 

ale widzimy, i e  jest koniecznoit nastepnego badania. Otwierajq sie nowe galqzie, widzimy i e  tych ofert 

przybywa nie tylko tutaj w mieicie, mbwie tutaj o calym powiecie. M6wie t e i  o rynku czeskim, poniewai 

do pracodawcy czeskiego nasi mieszkaricy powiatu majq bi i iej niz do innego powiatu, czy do Wroclawia, 

gdzie jest duia strefa i jest t e i  wiele miejsc, do kt6rych dojezdiajq autobusy. Chcemy rbwniez takie 

dzialanie podjqd w kierunku uplynnienia i wzmocnienia powiatu w drodze komunikacyjnej, poniewai 

czesto ten brak komunikacji, kt6ry funkcjonuje na zasadach przewidzianych czyli w zakresie pewnych 

rozkCad6w utrudnia czasem podejmowanie pracy przez poszczeg6lne osoby. Nie kazdy ma samoch6d1 

nie kaidy moie  dojeidzat z k i m i  samochodem i widzimy tutaj pewne potrzeby w zakresie komunikacji 

w calym powiecie. Bedziemy uczestniczyC w rbznych projektach, kt6re bedq zakladaty jak i i  rozwbj 

komunikacji powiatowej, ale mamy rbwniei duio przewoinik6w prywatnych, kt6rzy uruchamiajq d i n e  

trasy przejazdowe. 

W kontekicie komunikacji Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski wspomnial o tym, t e  PKS 

w Klodzku planuje ograniuenie liczby przejazdbw, takie tu  bedzie trzeba troche nad tym popracowat, 

aby to byto sp6jne. 

Glos zabral radny Pan Lech Sur6wka, cyt.: ,,Panic Dyrektorze ja w zasadzie nie za bardzo wiem jak to 

pytanie zadat. Przy wlaiciwie funkcjonujqcym poirednictwie pracy przez Pana firme i pr6bie uzyskania 

pracy przez osobe indywidualnq pojawia sic procedura zatrudnienia na 7/8. I w sumie jest cog takiego, 

i e  pracownik pracuje dwa lata, trzy lata, cztery iata i pi& lat. Po pierwsze nie ma staiu, a po drugie 

kiedy traci prace na 718 zglaszajqc siq do Pana nie uzyskuje statusu bezrobotnego z prawem do zasilku. 

Czy jest jak i i  spos6b, aby temu przeciwdzialad. Ja wiem, i e  to jest pytanie niekoniecznie do Pana." 

Odpowiedzi udzielil Dyrektor PUP Pan Krzysztof Bolisgga. Osoba bezrobotna to jest taka osoba, kt6ra 

jest gotowa do podjecia pracy co najmniej w polowie wymiaru czasu. To Sam rynek bedzie sterowal 

i steruje czy praca bedzie za najniiszq place, czy praca bedzie na mniejsze wymiary. My przyjmujemy, 

kaidq oferte pracy, kt6ra do nas wplywa, czy to jest oferta na p6l etatu, na czeiC etatu czy na petny 

etat, bo duzo os6b jest takich, kt6rzy chcq wlainie podjqC prace w mniejszym wymiarze. Niekt6rzy 

w og61e chcq podjqd prace na umowe zlecenie. My nikogo na site nie wysylamy, jeieli ta praca jest 

w mniejszym wymiarze. Nie zawsze praca w mniejszym wymiarze tj. najnizsze czy mniejsze 

wynagrodzenie od najniiszego. Nieraz jest tak, i e  praca na p6t etatu jest wyceniana na 2-2,5 tys. zt. 

dlatego tutaj nie moiemy generalnie powiedzied, i e  praca na mniejszy wymiar jest zlq ofertq. Nie kaidy 

moie i nie kaidy korzysta z pelnego etatu i dlatego my te oferty t e i  przyjmujemy, bo taki mamy 

obowiqzek. 

Wiqcej pytah nie stwierdzono 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski podziekowat Panu Dyrektorowi za udzielone odpowiedzi na 

zadane pytania. 



Dyrektor PUP Pan Krzysztof Boiisgga podziqkowat za uczestnictwo i za dobrq wsp6tprace. W tym roku 

uruchamiamy nowy instrument tu  w samorzqdzie Krajowy Fundusz Szkoleniowy i sqdze, ze rdwniei ta 

nowa forma wsparcia j u t  nie tylko dla bezrobotnych, ale pracownik6w i pracodawcdw - bo ten fundusz 

jest skierowany do tych osdb - pozwoli rbwniei, aby te miejsca pracy byly stale i mialy bardziej trwaly 

charakter. Dziekuje, tu  za dobrq wsp6tprace i Radzie, i Burmistrzowi. 

7. Ocena zabezpieczenia mieszkafic6w miasta Klodzka w zakresie podstawowej oraz 
specjallstycznej opieki zdrowotnej. Informacja Starosty Klodzkiego na temat funkcjonowania 
SP ZOZ Klodzko (zal. nr 3). 
Material zostal przedlozony radnym. 

Goicimy w dzisiejszej sesji uczestniczy Dyrektor SP ZOZ Klodzko Pani Jadwiga Radziejewska. 

Glos zabrat radny Pan Stanislaw Ferenc. Wiem, i e  to pytanie raczej powinno bye kierowane do 

Starosty, ale moze Pani Dyrektor na nie moze odpowiedziet. Rozpoczeta sie nowa kadencja i nie 

przypominam sobie, aby miasto Ktodzko mialo swojego przedstawiciela w Spolecznej Radzie, a w swoim 

czasie miato. To co ja dobrze pamietam jesteimy jednym z miast, kt6re partycypowalo w remontach 

i we wszelki mozliwy spos6b, bo wiadomo, ze budzet mamy jaki zawsze mamy, ale pomoc jakq miasto 

udzielato dla ZOZ-u to jednak byly duie kwoty i zawsze miasto bylo otwarte. Ja bym tu prosit Paniq 

Dyrektor, aby zwrbcila sie, bo nie Pani jest tutaj od decydowania jaki jest sktad Rady, ale uwaiam, i e  

skoro my partycypujemy, dajemy pienieki to t e i  powinniimy mieC swojego przedstawiciela. Dla mnie 

takie okrojenie Rady, nie wiem czy tylko miasto Ktodzko zostalo okrojone ze swoich przedstawicieli czy 

inne miasta tez, bo nie znam obecnego skladu Rady. M6wie to, poniewai pracowalem w Radzie przez 

dwie kadencje. 

Glos zabrala Dyrektor SP ZOZ Klodzko Pani Jadwiga Radziejewska. Panie Przewodniczqcy, Szanowni 

Paristwo, Wysoka Rado. Mamy od samego poczqtku przedstawiciela - jest  niq Pani Anna Karolczak, ktora 

reprezentuje nasze miasto w Radzie. Moge nieskromnie powiedziet, ze wspbtpraca z Paniq uktada sie 

bardzo dobrze zar6wno jak z pozostatymi czlonkami z innych miast. Jest nam mito, i e  jest przedstawiciel 

miasta Ktodzka, poniewai tez jestem mieszkankq Klodzka i t e i  chcialabym, ieby naszq Rade kt04 

reprezentowal w tej Radzie Spotecznej. 

GIbs zabrat V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdzislaw Duda. Pani Dyrektor pierwsze pytanie: zawsze 

byly problemy finansowe wiem, i e  teraz ich nie ma. Jak wyglqda sytuacja ekonomiczna naszego 

szpitala? 

Dyrektor SP ZOZ Ktodzko Pani Jadwiga Radziejewska poinformowata, i e  sytuacja finansowa naszego 

szpitala nie jest zta, natomiast zdecydowanie chciataby, aby byta lepsza. Od tego jesteSmy, aby dqzyt 

do lepszej sytuacji finansowej, poniewai w glad za tym idzie lepsza jakoSC. Niestety wiekszoit, czy 

prawie wszystkie szpitale, a zwtaszcza powiatowe sq zadlutone. Wynika to z ogromnych zadari jakie 

powiatowe szpitale wykonujq. Tak naprawde szpitale powiatowe sq przedsionkiem do wszystkich 

pbiniejszych specjalistycznych dziatari, bo to my musimy przygotowaC pacjenta, czyli wykonat 

wszystkie badania i wystaC pacjenta do dalszego leczenia. Szpital w Ktodzku nie odsyla, nie zamyka, nie 

ogranicza przyjet, nawet jak sq nadwykonania, wiec mamy za zeszly rok strate. Ta strata jest poniiej 
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amortyzacji, czyli jest bezpieczna, co nie powiem, i e  jest dobre, poniewaz jako szpital, kt6ry ma bardzo 

du iq  baze aparat6w specjalistycznych powinien odktadat te Srodki na zamortyzowany sprzqt, aby moina 

bylo go za jakiS czas zakupit. Tutaj liczymy na to, ze finansowanie czy uwzglednienie szpitali 

powiatowych w finansowaniu og6lnopolskim poprawi sie tak, zeby moina bylo m6wiC o dodatnim wyniku 

i odkladaniu tych Srodk6w na amortyzacje. Staramy siq rozwijat naszq dzialalnoSC, staramy sie 

ograniczat koszty i staramy siq przyjmowat wszystkich pacjentbw, kt6rzy sie do nas zglaszajq i podnosit 

jakoSt Swiadczonych uslug. OczywiScie zawsze jest cog do zrobienia, zawsze mamy zadania i wyzwania, 

i je realizujemy oraz dqzymy do coraz lepszych wynik6w. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  nawiqzujqc do kwestii finansowych szpitala poprosil 

o potwlerdzenie lub zaprzeczenie informacjom, kt6re pojawiajq sie w przestrzeni publicznej dotyczqcych 

tego, i e  obecnie kontrakty zawierane sq tylko na okres pdlroczny i jak to wplywa na obsluge, 

i zabezpieczenie szpitala oraz druga sprawa zwiqzana z pojawiajqcymi sie informacjami w sprawie 

ograniczenia funkcjonowania oddziaMw ginekologiczno-poloiniczych w obrebie szpitali, w kt6rych liczba 

urodzeri jest poniiej tysiqca. Z informacji prasowych w przypadku szpitala klodzkiego i polanickiego 

mamy szpitale ponizej tysiqca urodzeri w ciqgu roku. Tutaj wystepuje pewna obawa, czy nie zmierza to 

w tym kierunku, i e  za jak i i  czas mieszkaricy powiatu klodzkiego bedq rodzit swoje dzieci w innym 

powiecie. 

Odpowiedzi udzielila Dyrektor SP ZOZ Klodzko Pani Jadwiga Radziejewska. Jest prowadzone 

mapowanie Swiadczeri medycznych i do tej pory zostala skoiczona kardiologia, psychiatria 

i prawdopodobnie jest j u t  skoriczona ginekologia z poloznictwem, ale jest to na zasadzie planistycznej. 

Sq to  dokumenty, kt6re przygotowuje rzqd, ieby sie przygotowat na przyszloSt. Jak dluga ta przyszloSC 

bedzie, na dzieri dzisiejszy nikt raczej nie wie i trudno jest dzisiaj mdwit o likwidacji czegokolwiek. 

Na pewno nie bedzie likwidacji oddzialu ginekologiczno-polozniczego na chwile obecnq. W planach, ktdre 

sq przygotowywane przez rzqd m6wi sic o oddzialach, kt6re majq rocznq iloSt porod6w ok. 500. Nasz 

szpital oscyluje wok61 tej cyfry wiec na razie nie czujemy obaw, i e  mogloby sic coS wydarzyt w klodzkim 

szpitalu. Te plany, mapowanie Swiadczeri jeszcze bqdzie trwalo pewnie kilka miesiecy dlatego, i e  to 

wszystkie zakresy muszq by6 przeanalizowane. Nieprawdq jest, ieby nam cog w tej chwili grozilo. 

Natomiast prawdq jest, ze faktycznie kontrakty na wszystkie zakresy Swiadczeri, nie tylko na 

szpitalnictwo, ale na wszystkie poza podstawowq opieka zdrowotni~ kt6ra to ma kontrakt na czas 

nieokreilony z propozycjq finansowania stawki kapitacyjnej co roku oraz lecznictwem uzdrowiskowym, 

kt6re to kontrakt ma wraz z finansowaniem do korica roku 2016, wszystkie pozostale zakresy koriczq 

sie aneksem 30 czerwca 2016 roku. Z informacji, kt6re posiadamy na chwile obecnq Narodowy Fundusz 

przygotowuje aneksy do wszystkich zakres6w przedluiajqcy czas umowy do czerwca 2017 roku, czyli 

jeszcze o rok. Dzisiaj przed przyjiciem do Pahstwa dostaliSmy informacje, i e  proponujq nam 

przedluienie umowy w zakresie nocnej i Swiqtecznej opieki zdrowotnej - aneksem do czerwca 2017 

roku. Co prawda nie mamy tu  propozycji finansowania, czy jest ona wyzsza, nizsza, czy taka sama, ale 

na razie sq propozycje podpisania aneksu na czas okreSlony do czerwca 2017 roku. 

Glos zabral radny Pan Lech Sur6wka, cyt.: ,,Pani Dyrektor, na naszym poprzednim spotkaniu 

zgodziliSmy sie z dwoma faktami, i e  oddzial wewnetrzny w naszym szpitalu i fakt, i e  w przychodniach 



mamy coraz starszych lekarzy, tych oficjalnie przyjmujqcych. Niedtugo bedq 80-latki przyjmowat. Czy 

cog sie od tego czasu zmienito." 

Dyrektor SP ZOZ Klodzko Pani Jadwiga Radziejewska poinformowala, i e  nad oddzialem 

wewnetrznym pracujemy caly czas i pewnie nie uspokoje Paristwa, i e  jest j u i  dobrze bo mamy jeszue 

duzo do zrobienia. Jest to oddzial, na kt6ry trafiajq r6ini ludzie, trafia duzo ludzi. Jest to  oddzial, kt6ry 

ma szerokie spektrum dzialania. To nie jest tylko oddzial internistyczny, ale i reumatologia, diabetologia, 

elementy kardiologii, endokrynologii itd. W zwiqzku z powyiszym jest najwieksze obloienie i najwiecej 

problem6w mamy z tym oddzialem. Pracujemy nad poprawieniem jakoici uslug. 0 ile nie da sie 

przebudowad szpitala, bo najlepiej byloby wybudowad nowy szpital to na pewno moiemy czynit postepy 

w poprawianiu jakoSci i dostepnoici do uslug w zakresie oddzialu internistycznego, czyli tego 

wewnetrznego. Tutaj mamy jeszcze duio do zrobienia. Problem niewqtpliwie jak zawsze jest troszeczke 

problemem najtrudniejszym problemem ludzkim, bo to tak naprawde najlatwiej byloby poprawit, Zeby 

byla doskonala komunikacja pacjenta z personelem i to pewnie rozwiqzaloby wszystkie problemy, nawet 

te deficyty techniczne. I tym plynnie przejde do odpowiedzi na drugiego pytania. Niestety nie wyglqda 

to dobrze z nowym naborem lekarzy, dlatego i e  jest niewystaruajqca liczba mlodych lekarzy, po drugie 

wybierajq duie aglomeracje, gdzie majq wieksze moiliwoici i mniej pracy. Dlatego tak m6wiq, poniewat 

na oddzialach klinicznych jest 20,30, a czasami 40 os6b personelu, a pacjent6w 20, wiec ten podzial 

pracy na tych 20 pacjent6w jest zdecydowanie niiszy n i i  np. u nas gdzie na jednego lekarza przypada 

20 pacjent6w. W zwiqzku z tym, oni t e i  nie za bardzo garnqsie na prowincje - m6wiqc to w pozytywnym 

tego slowa znaczeniu, nie krytykujqc naszego powiatu - tak to wyglqda, mamy coraz mniej mlodych 

staiyst6w i rezydent6w. Jeszcze pare lat temu bylo 5,6, a teraz jest 1 stazysta tub wcale, rezydent6w 

mamy coraz mniej. To tez wynika z tego, i e  Ministerstwo podnosi wymagania dotyczqce akredytacji do 

specjalizacji. Oddzial, aby dostad akredytacje do rezydentury dla specjalist6w musi spetniat ogrom 

warunk6w1 kt6re sq kosztowne do spelnienia i nie na wszystkich oddzialach mamy t q  akredytacje 

i moiemy robi i  specjalizacje w rarnach rezydentur. Czynimy starania tam gdzie jest to moiliwe 

i w miare posiadanych skromnych Srodk6w dostosowujemy, i wystepujemy o akredytacje. Ci rezydenci, 

mlodzi lekarze, kt6rzy tutaj sq - bo u nas sq wolne miejsca - to oni sq z nakazu i zapelniajq nam te 

dziury. Niestety lekarzy bardzo brakuje. To nie jest tylko problem klodzkiego szpitala, ale calego naszego 

powiatu. W innych przychodniach podstawowa opieka zdrowotna - Srednia wieku jest taka sama jak 

u nas, albo nawet starsi. Niestety brakuje lekarzy i ten problem moie sic pogtebiad, I to bedzie chyba 

problem og6lnopolski. 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc, ktbry podziekowal Pani Dyrektor za doinformowanie, bo 

najwyrainiej zostalem wprowadzony w blqd, juz nie bede m6wil przez M6rych radnych Powiatu. Tutaj 

chcialbym od siebie powiedzied, ze przedstawiciel, kt6ry nas reprezentuje - to moge spat spokojnie, i e  

ta Pani bedzie nas godnie reprezentowala. Ja mam skate por6wnawczq bo od 12 lat, a nawet wcze5niej 

od lat 90-tych j u i  bylem pacjentem naszego szpitala i moge powiedziei, i e  ten skok jaki dokonal szpital 

w Klodzku, tym bardziej, i e  w tym czasie powstal nowy szpital w Polanicy i wiadomo, teby dor6wnaC 

w konkurencji, w poziomie jeSli chodzi o wyposaienie, wszystko co sie wiqie z nowoSciq, a ma to 

Polanica, my byliimy szpitalem starym. Wystarczy siegnqi pamieciq jak wyglqdal szpital 12 tat temu, a 

jak wyglqda dzisiaj i ciesze siq z tego, i e  nie tylko na zewnqtn mamy piekne dachy, i piekne 

odremontowane Sciany, ale r6wniez w Srodku bardzo sie zmienilo. Tak jak Pani Dyrektor podniosla, 
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problem, kt6ry dotyczy naszego szpitala r6wniei dotyczy calej Polski. Ja sie ciesze z tego, i e  nie tylko 

na zewnqtrz wypieknial, ale t e i  w irodku zmienia sie duio na korzySt. 

Glos zabrala radna Pani Zdzislawa Woiniak-Krupska, kt6ra korzystajqc z obecnoici Pani Dyrektor 

poruszyla sprawe sanitariatbw na oddziale wewnetrznym. Czy tam cog sie zmienilo.Za rnojej obecnoici 

nie tak dawno sanitariaty byty w tak strasznie brudnym stanie, i e  nie moina bylo tam wej i i .  Na mojq 

uwage, kt04 z personelu odpowiedzial, i e  na meskim jest jeszcze trzy razy gorzej. Jak to jest w tej 

chwili, czy tam sie c o i  poprawilo, bo bylo naprawde bardzo brudno. 

Dyrektor SP ZOZ Klodzko Pani Jadwiga Radziejewska poinformowala, i e  tak naprawde to jest 

czynnik ludzki, kt06 jeden przyszedl pobrudzil, kt05 inny nie posprzqtal i jest to widoczne na zewnqtrz 

dlatego powolaliSmy zesp61, kt6ry tam cyklicznie przychodzi, sprawdza i co tydzieh spisuje raporty 

z przeglqdbw. Takiego straszaka uiywamy, ieby zmotywowat ludzi do pracy i do pilnowania tego 

dobytku. Musicie mi pahstwo wybaczyt, i e  nie podejmujemy iadnych wiekszych inwestycji czy 

remontbw, poniewai mamy kontrakt do czerwca i nie wiemy czy on bedzie wiekszy, mniejszy. 

Zadluianie sic w tym momencie byloby takim dzialaniem takim kamikadze. Tutaj mimo wszystko 

w planie remontdw ujqliSmy remont kapitalny drugiej - bo jedna jest wyremontowana - toalety z trzema 

oczkami i myil, i e  po tym remoncie zdecydowanie poprawi sic t e i  jako i t  tych oddziat6w. Natomiast 

zwracamy t e i  szczeg6lnq uwage na pracownik6w, kt6rzy powinni odpowiadad za czystoSC w tych 

oddzialach. Tutaj bardzo serdecznie podziqkuje Panu Stanislawowi, poniewai Pan Stanislaw byl przez 

wiele lat radnym Rady Spotecznej i to zdanie przed chwilq, i e  jest taki postep na przestrzeni 12 lat to 

jest miod na moje chore serce, bo wczoraj uslyszalam na sesji Rady Powiatu, i e  przez 60 tat nic sic nie 

robi, a ostatnie lata to jest upadloit tego szpitala, wiec dziekuje serdecznie. Jest to bardzo mile co 

uslyszalam. 

Glos zabral radny Pan Jacek Kubicki. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado. W uzupelnieniu wypowiedzi 

Pani Dyrektor - przepraszam, i e  sobie pozwole - jednak inwestycje byty, d o i t  duie inwestycje. Byty 

remonty lazienek, dostosowywane byly lazienki do potrzeb osob niepelnosprawnych ze Srodkow PFRON 

w ramach programu wyr6wnywania r6inic rniedzy regionami. R6wniei byty dofinansowania do budowy 

diwig6w osobowych, wind - Klodzko, Nowa Ruda, Kudowa. Te inwestycje jednak byty, moie to jest 

skromny dodatek je i l i  chodzi o PFRON, bo na pewno wieksze naklady ponosity inne instytucje, kt6re 

przekazywaty Srodki. 

Glos zabrala Dyrektor SP ZOZ Klodzko Pani Jadwiga Radziejewska. Panie Przewodniczqcy, Panie 

radny, moie nie zrozumieliimy sie. Ja przeprosilam Paristwa, i e  w tyrn roku nie robimy inwestycji, bo 

nie ma tych Srodk6w na dluiej niz szeiC miesiecy. Czyli tak naprawde na leczenie pacjent6w 

i wynagrodzenie pracownik6w. Natomiast oczywiScie, i e  tak. Ja nawet pr6bowalam robit takqsymulacje 

od 2010 roku i mam przygotowanq prezentacje, ktorq bardzo bym prosila, ieby sie m6c pochwalit 

r6wniei na radzie miejskiej. Bo to nie tylko pozyskane Srodki, wykonane inwestycje, ale t e i  i l o i t  ludzi 

leczonych, iloSC naklad6w poniesionych na leczenie, wysokoit przychodu na przestrzeni tych tat 

z rozpisaniem bardzo szczegblowym i wykresami, ktdre to obrazuja i e  ten szpital jest potrzebny, zrobil 

bardzo duio i jeszcze bardzo duio ma do zrobienia. l a  odnioslam sie tylko do tych czterech miesiecy, 

wiec na pewno r6ine ir6dla wspomagajqce, roine duie inwestycje i male inwestycje byty prowadzone. 
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W zeszlym roku zakupiliSmy nowy tomograf komputerowy. Te inwestycje sq prowadzone mimo tej 

mizerii finansowej, natomiast w tym roku nie planujemy - mbwiq o tych remontach lazienek, ktbre 

niewqtpliwle powinny zostat wyremontowane z wiadomych przyczyn. 

Ad vocem radny Pan Jacek Kubicki. Pani Dyrektor to nie byta uwaga, i e  nic nie robicie tylko chcialem 

wskazat, i e  w miare mozliwoSci jei l i  mamy takq moiliwoSC to staramy sic wspierat i pomagat tu  

rbwniei Powiat. 

Wiecej pytan nie stwierdzono 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  podziekowal Pani Dyrektor za udzielone odpowiedzi na 

zadane pytania. OdnoSnie prezentacji to jest to kwestia do uzgodnienia i byloby dobrze, ieby Rada 

zapoznala slq z tego typu informacjq. 

Pani Dyrektor ztoiy takq propozycje i bedzie oczekiwata na termin sesji, na ktbrej bqdzie moil iwoft 

zaprezentowania przygotowanego materialu. 

8. Sprawozdanie z dziataIno6ci OLrodka Pomocy Spokecznej w Kkodzku za rok 2015. Ocena 
zasob6w pomocy spokecznej w Gminie Miejskiej KCodzko na rok 2016 (zaL nr 4 1 zaL nr 5). 

Material zostat przedloiony radnym. 

Na sesji goSci Dyrektor OPS Pani Jolanta Leszko, ktbra moze udzielit wyjainieh i odpowiedziet na 

pytania radnych. 

Glos zabral V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdziskaw Duda, kt6ry zwrbcil siq z proibq o przedstawienie 

jak wyglqda realizacja programy 500+ w naszym miescie. 

Dyrektor OPS Pani Jolanta Leszko poinformowala, i e  jeieli chodzi o realizacje programu 500+ to 

realizacja tego programu idzie doSt dobrze i sprawnie. Mamy zloionych 1000 wnioskbw, w dniu 

jutnejszym 111 rodzin otrzyma pieniqdze. W miesiqcu kwietniu zostanie wyplacona kwota 

384 433,50 zl na iwiadczenia wychowawcze. Mamy 1000 wnioskbw zloionych, polowa jest 

zrealizowanych, czyli wydane sq decyzje. Szacujemy, i e  to  jest 114 zloionych wnioskbw. Spodziewamy 

sie, i e  jeszcze 2000 wnioskbw zostanie zloionych do korica uemca, poniewaz jest to taki okres, kiedy 

osoby mogq sktadat wnioski i bedq mieli Swiadczenie wychowawcze wyr6wnane od 1 kwietnia. Jest to 

czas na spokojne, poprawne zloienie wniosku. Z tych wnioskbw, ktbre do tej pory zostaly zrealizowane 

- najwieksze wyplacone iwiadczenie wynosi 3 000 zl dla jednej rodziny, ale spodziewamy sic, i e  mogq 

byC nawet do 7000 zl  przy samym iwiadueniu wychowawczym. Co jeszcze naleiy zauwaiyt, i e  wszelkie 

Swiaduenia - gloSno tego nie powiem - ale jest to rzeczywiicie demotywujqce, ale t e i  mam takq 

nadzieje, takie sq zaloienia tego programu, i e  te iwiadczenia rzeczywigcie bedq przeznaczone na 

edukacje, na rozwbj dla mtodego pokolenia. JeSli by tak bylo to byloby cudownie, tego sobie wszyscy 

iyczmy. 

Ad vocem V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Zdziskaw Duda. Czy ten program jest realizowany wtasnym 

zasobem kadrowym, czy t e i  musiata Pani zwiekszyt zatrudnienie ? 



Odpowiedzi udzielila Dyrektor OPS Pani Jolanta Leszko. Jest to program, ktdry tak naprawde zaczql 

sie od 1 kwietnia. Jest to program, ktdry jest w calosci finansowany przez administracje rzqdowq. Z tej 

puli Srodkdw, kt6re marny na dzier? dzisiejszy przyznane decyzjq Wojewody tj. 8 126 000 zl mysle, i e  

bedzie brakujqca kwotq i z tej kwoty 2% mamy na obsluge zadania. Trudno po nieskoliczonym rniesiqcu 

powiedzied, czy te 2% na obsluge - bo ta obsluga zadania to sq wynagrodzenia pracownikdw, Swiatlo, 

papier na wydawanie decyzji, to wszystko co jest zwiqzane z realizacjq zadania - jest kwotq 

wystarczajqcq. Biorqc pod uwage pierwsze, wstepne szacowanie dzieci, ktdre mogq by6 uprawnione do 

tego Swiadczenia wychowawczego, a szacowaliSmy 4,5 tys. dzieci to radzimy sobie tak, i e  zwiekszylijmy 

zatrudnienie w OSrodku Pomocy Spolecznej, aby ono byto na tyle adekwatne co do przyjmowania 

wnioskdw. PodjeliSmy t e i  takq decyzje, i e  przedluiymy funkcjonowanie OSrodka przynajmniej w tych 

pierwszych miesiqcach do godziny 17:00, ieby wszystkie osoby, ktdre pracujq mogly dostarczyt wniosek 

w godzinach popotudniowych. Uruchomilijmy system informatyczny , ktory d o i t  dobrze dziata czyli 

skladanie wnioskdw przez internet. To troche nam utrudnilo prace, poniewai dla ludzi to jest dobre 

dziatanie, ieby skladat wnioski przez internet z tym, i e  40% wnioskdw skladanych w tej formie bylo i l e  

zloionych. One wyrnagajq wezwania do uzupelnienia. Nie moierny tego zrobit drogq elektronicznq - 
chociai k.p.a. mdwi, i e  tak moina, ale to tylko w przypadku jeSli dziala e-puap i jest podpis 

certyfikowany i strona zaznaczy, i e  oczekuje odpowiedzi zwrotnej t e i  w formie elektronicznej. Tylko 25 

osdb mialo ten certyfikowany podpis i wyrazilo zgode na postepowanie drogq informatyczna a pozostate 

osoby niestety musimy wzywat do uzupelnienia na zasadach k.p.a., czyli na pifmie, za zwrotnym 

potwierdzeniem odbioru, jest to cala procedura. 

Glos zabral radny Pan Stanistaw Ferenc. Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado. Chcialem sie zwrdcit 

do Pani Dyrektor - bo nawet niech bedzie najlepsza ustawa i dobrze, i e  ci ludzie dostajq te pieniqdze - 
wiadomo OPS posiada ludzi, ale czy sq dane narzedzia do monitorowania przeptywu tych pieniedzy. 

Czego sie boje, rodziny wielodzietne - krotko m6wiqc procentowo, nie analizowalem tego, ale w iyciu 

codziennym widzqc, ludzie zasobni, iyjqcy na jakimS wyiszym czy nawet Srednim poziomie to z t q  

dzietnojciq rdinie bywa. Nie mdwie, i e  jest to jakai  stata regula, ale stare powiedzenie bylo ,,ie tam 

gdzie duio dzieci tam duia bieda". Ja o co sie boje - to jak Pani zasygnalizowala - i e  moie byt  tak, i e  

te pieniqdze nie pdjdq we wlaSciwym celu. Czy Opieka dostala jakieS narzedzia, czy wskazania, aby to 

monitorowat. Krdtko mdwiqc kaidy przepis, kaida ustawa jak j u i  jest to  moina w okrejlonym czasie 

wlasciwie zainterweniowat, zadzialat i przeciwstawit sie marnotrawieniu tych pieniedzy, aby nie okazalo 

sie, i e  te dzieci na ktdre te pieniqdze sq przeznaczone po paru dniach bedq chodzit dalej glodne. 

Glos zabrala Dyrektor OPS Pani Jolanta Leszko. W naszej gminie, ale t e i  i w calej Polsce jednak dzieci 

nie chodzqglodne. Oprdcz pomocy wynikajqcej bezpoSrednio z ustawy o pomocy spolecznej to w ramach 

programu w zakresie doiywiania osoby dostajq takie gotowq zywnoSC, sq obiady. Tu nie ma takiej 

moiliwoSci. Natomiast to Swiadczenie, o ktdrym Pan m6wi o Swiadczeniu wychowawczym - 
ustawodawca w 9 artykule zapisal, i e  organ wlaSciwy czyli wdjt, burmistrz, prezydent, ktdry prowadzi 

postepowanie w zakresie Swiadczeli wychowawczych moie sic zwrdcit do kierownika oirodka pomocy 

spolecznej z proibq o przeprowadzenie monitorowania wydatkowanie Srodkdw, poniewai my tym 

organem jestejmy na miejscu i mamy takie uprawnienia. Natomiast nie stworzyt iadnego innego 

narzedzia. Jest tylko ten jeden zapis. Pracownikdw socjalnych jest 14 zgodnie z ustawq o pomocy 

spolecznej. W kontekicie nowego zadania, tylko te osoby majq uprawnienia, aby wejSC w Srodowisko 
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i przeprowadzit wywiad Srodowiskowy, poniewai pozostale osoby takiej moiliwoici i uprawnieri nie 

posiadajq. 14 pracownikbw przy takiej iloici zloionych wnioskow - czeit rodzin znamy i tu sie tym nie 

martwimy bo bedziemy je monitorowad przez caly czas, ale wielu rodzin nie bedziemy znali. Na pewno 

bedziemy reagowali na kaidy sygnal, poniewai nam t e i  zalezy ieby te pieniqdze byly skutecznie 

wydatkowane, natomiast trudno mi powiedzied czy 14 os6b bedzie moglo na stale, systematycznie 

kontrolowat, tak same od siebie je i l i  nie bedzie jakiegoi sygnalu - myile, i e  nie damy rady tak chodzit 

po kaidym srodowisku. Zresztq jak Paristwo wiecie ustawodawca Minister Rodziny gloino tez mowila - 
miejmy zaufanie do naszych rodakow, do naszych rodzicbw. Ja tak uwaiam - miej zaufanie, ale 

sprawdzaj. Bedziemy weryfikowali ten system wydatkowania tych irodkdw pienieinych, ale bardziej 

bedziemy sic opierali na sygnale ze irodowiska. Jeili takie sygnaly od spoleczehstwa, od sqsiad6w, od 

ludzi bedq do nas naplywaly to bedziemy to weryfikowad, ieby irodki rzeczywiicie byly skutecznie 

wydatkowane, bo to  sq bardzo duie pieniqdze i faktycznie majq byd przeznaczone na dzieci. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  zwrocil uwage, i e  na ocene programu po niespelna miesiqcu 

jest jeszcze za wczeinie. Jak to funkcjonuje w praktyce to bedzie moina sprawdzid np. po p6lrocznym 

okresie funkcjonowania programu. 

Glos zabral radny Pan Lech Sur6wka, cyt.: ,,Szanowni Paristwo, ja czesto wypowiadam sic na r6ine 

tematy i nie omieszkam skorzystat z okazji, ieby podzielit sic swoimi uwagami na temat urzedu, kt6ry 

reprezentuje Pani Dyrektor. Swego czasu pracujqc tu w Urzedzie Miasta mialem bardzo czesty kontakt 

z ludimi. Mialem wglqd w strukture organizacyjnq, w system pracy i chcialbym sie z Paristwem podzielit 

uwagq, i e  ja jestem taki marudny, czesto wymagajqcy, ale nie spotkalem innego przedsiebiorstwa gdzie 

bylaby tak zorganizowana praca, a przede wszystkim atmosfera miedzy pracownikami, jak w OPS. Tam 

warunki majq trudne, bo klienci sq trudni, jak sami sie Paristwo orientujecie. Ja tam nie widzialem 

agresji, nie widzialem tam zloici, a widzialem caly czas ched pomocy jednej osobie, drugiej osobie 

i pracownik - pracownikowi. Jak tam przychodzilem na szkolenie, to jak sic szkolenie zaczynalo o 9:00 

to ci co mieli byd byli o 9:00 nie tak jak w innych instytucjach o 1 1 : O O  jak ja juz poszedlem do domu. 

Korzystam z tej okazji - i nic nie chce Pani Dyrektor, ieby byla jasnoSd - i e  podziele sie tym, bo 

naprawde jest to dla mnie wzorzec przedsiebiorstwa, gdzie czlowiek-czlowiekowi jest bardzo iyczliwy. 

Dziekuje." 

Glos zabrala Dyrektor OPS Pani Jolanta Leszko, kt6ra w imieniu swoim i pracownikow podziekowala 

za takie slowa. Pan Dyrektor wspomniala, i e  w piqtek odbyla sie wizytacja w OPS asystenta Wojewody 

i t e i  pochwalil prace Oirodka. 

Wiecej pytari nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  podziekowal Pani Dyrektor za udzielone odpowiedzi na 

zadane pytania. 

Ze wzgledu na to, i e  opinie do projektu uchwaly dot. Wieloletniej Prognozy Finansowej musi wydat 

Komisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  oglosil 

10-cio minutowq przerwe w obradach. 



9. Podjqcie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej 
Kkodzko na lata 2016-2025, druk nr 194 (zaL nr 6). 
Projektodawcq uchwaty jest Burmistrz Miasta Ktodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal, i e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Komisje Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinii 

Komisji. 

Przewodniczqca Komisji radna Pani Aneta Losiewicz poinformowata o pozytywnej opinii Komisji 

Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej do projektu uchwaty na druku nr 194. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tornasz ~ a b s k i  poddal pod glosowanie przyjecie uchwaty w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2016-2025, druk nr 194. 

Glosowanie: za - 19, pIZeciw - 0, wSt/Zymalo sic - 0 (nle glosowal nleobecny na sall radny p. Lech Sur6wka) 

Uchwaka zostaka podjqta i otrzymaka nr XXII/177/2016 (zak nr 7). 

10. Podjqcie uchwaky w sprawie dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Kkodzko na 2016 
rok, druk nr 186 (zal. nr 8). 

Projektodawcq uchwaty jest Burmistrz Miasta Ktodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowat, i e  projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Komisje Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinii 

Komisji. 

Przewodniczqca Komisji radna Pani Aneta Losiewicz poinformowala o pozytywnej opinii Komisji 

Budietu, Finansbw i Polityki Gospodarczej do projektu uchwaty na druku nr 184. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz rabski poddat pod gtosowanie przyjecie uchwaty w sprawie 

dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Ktodzko na 2016 rok, druk nr 186. 

Glosowanie: Za - 19, pIZeciw - 0, wStIZymal0 sic - 0 (nle glosowal nleobecny na sat1 radny p. Lech Sur6wka) 

Uchwala zostaka podjqta i otrzymaka nr  XXII/178/2016 (zal. nr 9). 

11. Podjqcie uchwaty w sprawie pneksztakcenia Zespoku ~rzedszkoino-~kobkowego nr 1 
w Klodzku przy ul. Grunwaldzkiej 4 w Przedszkole nr 1 w Kkodzku, druk nr 184 (zal. nr 10). 
Projektodawcq uchwaty jest Burmistrz Miasta Ktodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowat, ze projekt uchwaty byt opiniowany przez 

Komisje Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji radny Pan Damian Slak poinformowat o pozytywnej opinii Komisji Edukacji 

i Kultury do projektu uchwaty na druku nr 184. 



Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddat pod glosowanie przyjecie uchwaty w sprawie 

przeksztalcenia Zespolu ~rzedszkolno-~tobkowego nr 1 w Klodzku przy ul. Grunwaldzkiej 4 

w Przedszkole nr 1 w Klodzku, druk nr 184 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0 (nle glosowat nieobecny na sail radny p. Lech Sur6wka) 

Uchwala zostala podjqta i otnymala nr XXII/179/2016 (zak nr 11).  

12. Podjqcie uchwaly w sprawie przeksztalcenia Zespdu ~rzedszkolno-~lobkowego nr 2 
w Klodzku przy ul. Bohater6w Getta 4 w Przedszkole nr 2 w Klodzku, druk nr 185 (zat. nr 12). 
Projektodawcq uchwaty jest Burmistrz Miasta Ktodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowa~, i e  projekt uchwaly byt opiniowany przez 

Komisje Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji radny Pan Damian glak poinformowal o pozytywnej opinii Komisji Edukacji 

i Kultury do projektu uchwaty na druku nr 185. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poddal pod gtosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

przeksztalcenia Zespotu Przedszkolno-~lobkowego nr 2 w Klodzku przy ul. Bohater6w Getta 4 

w Przedszkoie nr 2 w KI-odzku, druk nr 185. 

Glosowanie: Za - 19, przeciw - 0, wst/7ymal0 sic - 0 (nie gtosowal nleobecny na sail radny p. Lech Sur6wkaj 

Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr XXII/180/2016 (zal. nr 13). 

13. Podjqcie uchwaly w sprawie przejecia przez Gmine Miejskq Klodzko od Powiatu 
Ktodzkiego zadania wtasnego powiatu polegajqcego na przebudowie skrzyiowania drogi 
powiatowej nr 3238D ul. Bohater6w Getta i ul. Korczaka z drogami miejskimi: 
ul. Kusocihskiego i ul. tqkowq na skrzyiowanie o ruchu okrginym, kt6re bedzie realizowane 
w ramach zadania Gminy Miejskiej Klodzko pn.: ,,Przebudowa ulic Kusociirskiego i Lqkowej 
w Kl~dzku'~, druk nr 187 (zaL nr 14). 
Projektodawcq uchwaty jest Burmistrz Miasta Ktodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~ a b s k i  poinformowal, ze projekt uchwaty byl opiniowany przez 

Komisje Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej oraz Komisje Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

~rodowiska i ladu Przestrzennego. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqca Komisji radna Pani Aneta Losiewicz poinformowala o pozytywnej opinii Komisji 

Budzetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej do projektu uchwaly na druku nr 187. 

Przewodniczqcy Komisji radny Pan Zbigniew Nowak poinformowat o pozytywnej opinii Komisji 

Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i ladu  Przestrzennego do projektu uchwaly na druku nr 

187. 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski zadal pytanie Panu Burmistrzowi, czy wczoraj na sesji 

powiatowej zostala podjeta analogiczna uchwala w sprawie przekazania nam tego zadania. 

Z-ca Burmistrza Pan Wieslaw Tracz na obecnq chwile nie ma takiej informacji, ale nie przewiduje 

iadnych niespodzianek w tym ternacie. 

Radny Pan Jacek Banecki poinformowal, i e  z jego informacji taka uchwaia przez Powiat zostala 

podjeta. 

Wiecej zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz Labski poddal pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

przejecia przez Gminq Miejskq Klodzko od Powiatu Klodzkiego zadania wlasnego powiatu polegajqcego 

na przebudowie skrzyiowania drogi powiatowej nr 3238D ul. Bohater6w Getta i ul. Korczaka z drogarni 

miejskimi: ul. Kusociriskiego i ul. lqkowq na skrzyiowanie o ruchu okreinyrn, kt6re bedzie realizowane 

w ramach zadania Gminy Miejskiej Klodzko pn.: ,,Przebudowa ulic Kusociriskiego i lqkowej w Klodzkul', 

druk nr 187. 

Glosowanie: za - 20, pneciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 

W sprawie formalnej glos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc, kt6ry zwr6cit uwage, i e  nie bylo 

zapytania kto sie wstrzymal w glosowaniu itd., a zauwaiyl, i e  wynik glosowania powinien by6 inny, 

poniewai nie wszyscy glosowali za podjeciem uchwaly. 

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski poprosil o reasumpcje glosowania 

projektu uchwaly na druku nr 187. 

Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, ws t~yma lo  sie - 1. 

Uchwala zostala podjqta i otrzymata nr XXII/181/2016 (zal. nr 15). 

14. Podjqcie uchwaly w sprawie nadania Statutu OSrodkowi Pomocy Spdeunej w Klodzku, 
druk nr 188 (zal. nr 16). 
Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowat, i e  projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Komisje Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie 

opinil Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji radny Pan Jacek Kubicki poinformowal. o pozytywnej opinii Kornisji Zdrowia, 

Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki do projektu uchwaly na druku nr 188. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski poddat pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie nadania 

Statutu OSrodkowi Pomocy Spolecznej w Klodzku, druk nr 188. 



Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 0. 

UchwaCa zostata podjeta i otrzymata nr XXII/182/2016 (zak nr 17). 

15. Podjqcie uchwaty w sprawie trybu i szczeg6lowych kryteri6w oceny wniosk6w 
o realizacje zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej, druk nr 189 (zal. nr 18). 
Projektodawcq uchwaly jest grupa radnych. 
W razie pytari do projektu uchwaly odpowiedzi udzieli radny Pan Damian ~ l a k  

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal, i e  projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Komisje Budzetu, Finans6w i Polityki Gospodarczej. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii 

Komisji. 

Przewodniuqca Kornisji radna Pani Aneta tosiewicz poinformowala o pozytywnej opinii Komisji 

Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej do projektu uchwaly na druku nr 189. 

Gks zabral radny Pan Stanislaw Ferenc. Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado. Ja wiem, i e  te nasze 

zawiloici prawne wiadorno jakie mamy, na co dzieh to widzimy. Wiadomo to wszystko jest zbieine i czy 

my j u i  naprawde, ani w Konstytucji, ani w jakieji uchwale nadrzqdnej nie wchodzimy, kt6re sq wyzej, 

poniewai jeieli to powtarzamy, to tak to siq p6iniej kohczy jak sie koriczy, ze Wojewoda ma podstawy 

i cofa nam uchwate, i mamy te problemy jakie mamy. Po prostu, zeby to  bylo dopiete, bo to ciqgle sie 

kottuje, to sie powtarza. Jestem juz kolejnq kadencje i widze, ze to nie jest temat nowy. Dobrze wiemy, 

ze swego czasu ustawy chociazby oiwiatowe kolidowaly z ustawarni ministerstwa finans6w. 

Gtos zabrat Z-ca Burrnistrza Miasta Pan WiesCaw Tracz. W tym przypadku Burmistrz nle jest 

inicjatorern uchwaly, ale chcialbyrn sie odnieSC do wypowiedzi Pana radnego. Z przykroiciq musze 

rozczarowaC Pana radnego, poniewaz jeszcze nikt nie wynalazl takiego sposobu, aby przygotowywat 

uchwaly i projekty uchwat, kt6re sq p6iniej uchwalane, i kt6re sq bezdyskusyjnie przyjmowane przez 

nadzor. Wynika to z niejasnoici polskiego prawa i z tego, ze czesto r6tnie sq interpretowane wydawaloby 

sie jasne zapisy. Nie ma takiego sposobu na to, ze dana uchwala, projekt uchwaty p6iniej przegtosowany 

przez rade w spos6b pewny przechodzi przez nadz6r. W r6inych sytuacjach, w r6inych dziedzinach 

prawnych rady przyjmujq uchwaly. W ten spos6b jest ukuwane prawo, poniewai czesto w dyskusjach 

miedzy samorzqdem, a sluzbami wojewody powstaje jasna wykladnia prawna dotyczqca jak rozumiet 

dany zapis. Mamy do czynienia z sytuacjq, w kt6rej te dyskusje bedq trwaly dlatego, t e  sarnorzqdy 

dysponujq swoimi prawnikami, a nadz6r prawny nie jest wszechwiedzqcy, oni bardzo czesto sie mylq. 

W zwlqzku z tym kiedy toczy siq taka dyskusja ze sluibami prawnymi Wojewody, a danymi radarni, po 

prostu jest to spos6b interpretowania prawa i spos6b na jasne rozumienie prawa. Nie przedkladatbym 

tutaj jakiejj wielkiej wagi do tego, ze Wojewoda interweniuje i rn6wi sprawdicie to jeszcze raz, czy jest 

to zgodne z prawem dlatego, i e  sama interwencja Wojewody tez nie jest niepodwazalna, poniewai 

czesto to sie wyjaSnia dopier0 w sqdzie. W momencie, kiedy takie uwagi sq zglaszane przez Wojewode 

to podejmujerny decyzje czy sq one sluszne czy nie, czy warto iSC do sqdu czy tez warto ustiipit i przyjqt 

poprawki. Myile raczej, i e  nie bedzie takiej sytuacji, kiedy kazda uchwala przygotowana w spos6b nawet 

najlepszy nie bedzie budzita dyskusji w sluibach prawnych Wojewody i nie widze tez w tym nic ztego. 



Glos zabral radny Pan Damian Slak, ktbry poinformowal, i e  organ nadzoru mial wiecej uwag do tej 

uchwaly. Pan radny wyslal pismo-odpowiedi do nadzoru uzasadniajqc niektbre zapisy i zostalo to 

przyjete do wiadomofci. Pierwotnie uznano, i e  to jest blqd, a teraz kierujqc sprawe do sqdu nie uwaiali 

tego jako blqd. Taki jest nadzbr. Pan radny wolalby, aby ta uchwala trafila do sqdu, bo jeszcze obronitby 

jednq rzecz - ustawa m6wi, ze organ musi ustali6 tryb oceny wnioskbw, tryb - jak Sam nadz6r m6wi - 
opis oceny wnioskbw. My zrobilifmy w uchwale opis oceny wnioskbw. Po naradzie odpufcilifmy sobie 

pewne rzeczy, bo sedno uchwaly jest i moiemy niektdre rzeczy odpufcit. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski w petni przychyla siq do zdania Z-cy Burmistrza, i e  nie 

jestefmy w stanie przewidziet, cho6byfmy mieli jak najlepsze intencje czy nadzbr czegof nie podwaiy. 

Z drugiej strony nie ma sie co obraia6 na nadzbr ile rzeczy wytyka, poniewai dzieki temu to prawo 

troche sie poprawia. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal. pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie trybu 

i szczegblowych kryteribw oceny wnioskbw o realizacje zadania publicznego w ramach inicjatywy 

lokalnej, druk nr 189. 

Giosowanie: za - 19, przeciw - 0, wsttzymalo sie - 1. 

Uchwala zostata podjqta i otnymala nr XXII/183/2016 (zal. nr 19). 

16. Podjqcie uchwaly w sprawie nadania tytutu ,,Mecenas Kultury Klodzkiej" za 2015 rok, 
druk nr 192 (zal. nr 20). 
Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Klodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowal., i e  projekt uchwaly byt opiniowany przez 

Komisje Edukacji i Kultury. Przewodniczqcy poprosil o przedstawienie opinii Komisji. 

Przewodniczqcy Komisji radny Pan Damian glak poinformowal o pozytywnej opinii Komisji Edukacji 

i Kultury do projektu uchwaly na druku nr 192. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie nadania 

tytuCu ,,Mecenas Kultury Klodzkiej" za 2015 rok, druk nr 192. 

Giosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 

Uchwala zostata podjqta i otrzymala nr XXII/184/2016 (zal. nr 21). 

17. Podjqcie uchwaly w sprawie nadania tytutu ,,Sponsor Sportu Klodzkiego" za 2015 rok, 
druk nr 193 (zaL nr 22). 
Projektodawcq uchwaly jest Burmistrz Miasta Ktodzka. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowa#, i e  projekt uchwaly byl opiniowany przez 

Komisje Zdrowia, Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki. Przewodniczqcy poprosit o przedstawienie 

opinii Komisji. 



Przewodniczqcy Komisji radny Pan Jacek Kubicki poinformowat o pozytywnej opinii Komisji Zdrowia, 

Pomocy Spolecznej, Sportu i Turystyki do projektu uchwaly na druku nr 193. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddak pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie nadania 

tytulu ,Sponsor Sportu Klodzkiego" za 2015 rok, druk nr 193. 

Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstnymalo sie - 0. 

Uchwata zostala podjqta i otrzymata nr XXII/185/2016 (zal. nr 23). 

18. Podjecie uchwaly w sprawie odpowiedzi na skargq wniesiona do Wojew6dzkiego Sqdu 
Administracyjnego we Wroctawiu na Uchwate nr XVII/120/2015 Rady Miejskiej w Ktodzku 
z dnia 26 listopada 2015 r. w sprawie trybu i szczeg6Cowych kryteri6w oceny wniosk6w 
o realizacjq zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej, druk nr 190 (zal. nr 24). 
Projektodawcq uchwaly jest Przewodniczqcy Rady Miejskiej. 

Radny Pan Damian 6iak zgkosik wniosek forrnalny o wprowadzenie poprawki do projektu uchwaly: 

w czwartym akapicie jest zdanie ,/Tyrn samym Rada Miejska w Ktodzku usunela przepisy prawa 

miejscowego, ktbre stab w sprzeczno5ci z obowiqzujqcymi powszechnie przepisami ....." Poprawka brzmi, 

aby po wyrazie , kt6re" dopisat ,,zdaniem organu nadzoru". 

Na pytanie Przewodniczqcego Rady Pana Tomasza ~abskiego czym to  jest uzasadnione, radny Pan 

Damlan Slak uzasadnil, tym i e  jak wczeiniej m6wil, wystarczylo jedno pisrno do Wojewody i od 

niekt6rych rreczy sobie odpu5cil. Jednym slowem moierny sie przychylit, nie idziemy do sqdu, ale to 

jest wedlug rnnie opinia organu nadzoru, dlatego poprawka powinna brzmiet; ,Tym samym Rada 

Miejska w Klodzku usunela przepisy prawa miejscowego, kt6re zdaniem organu nadzoru staly 

w sprzeczno5ci z obowiqzujqcymi powszechnie przepisami ...". 

Glos zabral V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Ryszard W6jcik. Panie Przewodniczqcy, Wysoka Rado 

ja bym sugerowal, poniewai dotyczy to Urzqdu, aby nie pisat ,,zdaniemM tylko zapisad ,wg stanowiska", 

poniewai w piimie zawarte jest pewne stanowisko. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski nie do korica zgadza sie z Panem radnym, poniewai 

w dalszej cze5ci tego akapitu jest sforrnukowanie: ,luwzgledniajqc w caloki  zarzuty podniesione 

w skardze przez Wojewode Dolnoilqskiego" w zwiqzku z tyrn my jako Rada podejmujqc tq uchwalq 

zdecydowaliimy, i e  zarzuty byly sluszne. Wniosek zostal zgloszony - tylko pytanie - jaka propozycja 

formy, czy ,,zdaniem organu nadzoru", czy ,,zgodnie ze stanowiskiem". 

Radny Pan Damian Slak uznak, ze nalezy przeglosowaC forme zaproponowanq przez Pana Ryszarda 

Wbjcika tj.: ,,zgodnie ze stanowiskiem". 



Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie przyjecie poprawki do projektu 

uchwaly na druku nr  190, poprzez dopisanie sl6w ,.... zgodnie ze stanowiskiem". 

Glosowanie: za - 8, przeciw - 6, wstrzymalo sic - 5 (jedna osoba obecna na sali nle glosowala). 

Poprawka zostata przyjeta. 

Wiecej uwagi i zapytah do projektu uchwaty nie wniesiono. 

Przewodniaqcy Rady Pan Tomasz iabski poddat pod gtosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

odpowiedzi na skarge wniesiona do Wojew6dzkiego Sqdu Administracyjnego we Wroctawiu na Uchwate 

nr XVII/120/2015 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 26 listopada 2015 r. w sprawie trybu i szczeg6towych 

kryteri6w oceny wniosk6w o realizacje zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej, druk nr 190 

wraz z przyjetq poprawkq. 

Glosowanie: za - 17, przeciw - 0, wstnyrnalo sie - 3 

Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr XXII/186/2016 (zaL nr 25). 

19. Podjqcle uchwaty w sprawie odpowiedzi na pismo Wojewbdzkiego Sqdu 
Administracyjnego we Wroctawiu z dnia 8 kwietnia 2016 r. (sygn.IV.SA/Wr 795/15) 
w pnedmiocie ustosunkowania siq do pisma Wojewody DolnoOlqskiego z dnia 24 lutego 2016 
r. (sygn. NK-N.4131.51.12.2015.AB), druk nr 191 (zal, nr 26). 
Projektodawcq uchwaly jest Przewodniczqcy Rady Miejskiej. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poinformowat, ze jest to pismo strony w odpowiedzi na 

skierowanq korespondencje z Wojew6dzkiego Sqdu Administracyjnego. Jest to postepowanie zgodnie 

z tym co podjeligmy dwie sesje temu. Odpowiedi na skarge zostata ztotona, natomiast Sqd zapytal nas 

jak sie odnosimy do pisma Wojewody. Propozycja naszego stanowiska jest nastepujqca, ze wnosimy 

o zawieszenie niniejszego postepowania do czasu zakohczenia postepowania nadzorczego co do 

uchwaly, kt6ra wczegniej wskazywane bledy naprawiata. 

Uwagi i zapytah do projektu uchwaly nie wniesiono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz iabski poddal pod glosowanie przyjecie uchwaly w sprawie 

odpowiedzi na pismo Wojew6dzkiego Sqdu Administracyjnego we Wroctawiu z dnia 8 kwietnia 2016 r. 

(sygn.IV.SA/Wr 795115) w przedmiocie ustosunkowania sie do pisma Wojewody DolnoSlqskiego z dnia 

24 lutego 2016 r. (sygn. NK- N.4131.51.12.2015.AB), druk nr 191. 

Glosowanie: za - 20, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 

Uchwaka zostala podjqta i otrzymala nr XXII/187/2016 (zal. nr 27) 
20. Interpelacje i zapytania radnych. 

Sekretarz obrad Pani Aneta tosiewicz odczytata tretC odpowiedzi Burmistrza Miasta Ktodzka znak: 
WO.II.0003.8.2016 z dnia 05.04.2016 r. na interpelacje zlozonq przez radnq Paniq Zdzislawe Woiniak- 
Krupskq (zal. nr 28). 

Glos zabrat radny Pan Lech Surbwka, cyt.: ,,Panic Przewodniczqcy na poprzedniej sesji Przewodniuqca 

Klubu obiecala mi odpowiedzied na moje pytania. Zapomnialam? Dobrze - to wycofuje pytanie." 



Radna Pani Aneta tosiewicz bardzo przeprosila za brak odpowiedzi, nawal pracy- w pracy zawodowej. 

Niezwtocznie naprawie to w ciqgu dlugiego weekendu. 

Wiecej zapytar? nie stwierdzono. 

21. Wnioski i ~Swiadczenia radnych. 

Wniosk6w i oiwiadczeh nie stwierdzono. 

22. Sprawy r6ine. 

Glos zabrala radna Pani Elibieta ~ l e d i .  Wysoka Rado chcialam odczytai pismo, ktore wplynelo do 

Przewodniczqcego Rady Miejskiej w Klodzku Pana Tomasza ~abskiego. 

T r e i i  pisma cyt.: ,,Zgodnie z 5 23 Statutu Gminy Miasta Klodzka informuje o utworzeniu w dniu 

25 kwietnia 2016 roku Klubu Radnych Rady Miejskiej w Klodzku pod nazwq KlODZK0'16. W sktad klubu 

wchodzq nastepujqcy radni: Jacek Banecki, Wojciech lyszkiewicz, Elibieta ~ l e d i .  Funkcje 

Przewodniczqcej klubu pelni radna Elzbieta ~ l e d i .  W zalqczeniu - w oparciu o 5 24 ust. 2 Statutu Gminy 

Miasta Klodzka - przedkladam regulamin Klubu Radnych KLODZKO'16 z dnia 25 kwietnia 2016 roku. 

Jednoczeinie zachecam radnych Rady Miejskiej w Kiodzku do wspdlpracy z Klubem KLODZKO'16." 

Nastepnie radna Pani Elibieta Sledi odczytala pisma Klubu Radnych KlODZKO 16 kierowane do 

Przewodniczqcej Klubu Radnych ,,Lubiq Klodzko" Pani Anety losiewicz. 

TreSi pisma cyt.: ,,W nawiqzaniu do zmian przeprowadzonych na wniosek Klubu radnych ,,Lubie Ktodzko" 

w obrebie prezydium niekt6rych komisji Rady Miejskiej w Klodzku zwracam sie z uprzejmq proSbq 

o przedstawienie merytorycznego uzasadnienia przeprowadzonych zmian, tj. 

1. Odwolania dotychczasowego Przewodniczqcego Komisji Budietu, Finans6w i Polityki 

Gospodarczej radnego Tomasza Karolczaka, powolania na te funkcje dotychczasowej Zastepcy 

Przewodniczqcego Komisji radnej Anety losiewicz oraz powolania na funkcje Zastepcy 

Przewodniczqcego Komisji radnego Jacka Kubickiego. 

2. Odwolania dotychczasowego Przewodniczqcego Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

~rodowiska i l adu  Przestrzennego radnego Jacka Baneckiego i powolania na te funkcje radnego 

Zbigniewa Nowaka oraz odwolania dotychczasowego Zastepcy Przewodniczqcego Komisji 

radnego Wojciecha lyszkiewicza. 

3. Odwolania dotychczasowej Przewodniczqcej Dorainej komisji ds. lokalowych radnej Anny 

Karolczak i powolania na te funkcje Zdzislawy G6rskiej. 

Jednoczeinie zwracam sie r6wniei o wyjainienie sensu wypowiedzi Pani Przewodniczqcej podczas sesji 

Rady Miejskiej w Klodzku w dniu 31 marca 2016 r., kt6ra to wypowiedi w odniesieniu do w/w zmian 

w Komisjach brzmiala: ,,Zmiany, kt6re zostaly zaproponowane przez Klub Radnych majq na celu 

realizacje naszych zadah w Klubie. Troszeczke inaczej widzimy naszq prace w radzie i w poszczeg6lnych 

komisjach. W zwiqzku z tym zapadly decyzje o zmianach na stanowiskach przewodniczqcego i z-cy 

przewodniczqcego." (cytat za protokolem z XXI  sesji Rady Miejskiej). Nie jest bowiem zrozumiale, 

w jaki spos6b zmiany przeprowadzone w obrebie komisji Rady Miejskiej mogq mie i  na celu realizacje 

Paristwa zadari w klubie radnych. Zachodzi rowniei pytanie, jak widzicie Pahstwo Waszq prace w radzie 

i poszczeg6lnych komisjach. W oparciu o deklaracj% jakq Pani Przewodniczqca zloiyta podczas sesji 



Rady Miejskiej w dniu 3 1  marca 2016 r., licze, ze otrzymamy od Pani wyczerpujqcq odpowiedi na 

powyisze tematy." 

Glos zabral V-ce Przewodniczqcy Rady Pan Ryszard Whjcik, ktbry poprosil o interwencje w imieniu 

mieszkaricbw ul. Debowej, ktbrzy sq zaatakowani przez dzika, kt6ry plqdruje ich posiadloici. Ludzie 

czujq sie zagroieni. W zwiqzku z tq sytuacjq mieszkaricy wszedzie j u i  interweniowali, ale to slowo - 
wszedzie - to jest tragiczne, poniewai okazuje sie, i e  nic nie moina zrobit z dzikiem. Dzik jest 

zwierzeciem groinym, moie z perspektywy naszej sali to brzmi niefrasobliwie, ale ram0 kiedy dzik 

grasuje po ogrodzie, albo wieczorem to ta sprawa nie wyglqda tak rbiowo. Jest to realne zagroienie 

iycia. Pamietam sytuacje z 2007 roku kiedy mieszkaricy Owczej Gbry prosili o interwencje, prbbowalem 

to zrobit i okazalo sie, i e  tego nie da sie zrobit. To jest katastrofalny stan rzeczy. Dzik jest wlasnoiciq 

Skarbu Paristwa, Skarb Paristwa nie ma narzedzi, nie ma niczego. Prosze sic wczut w sytuacje tych 

mieszkaricbw, kiedy dzik grasuje po ogrodach. A ja zobacze jaki bedzie final, zobaczymy co z tym 

dzikiem bedzie dalej. Okazuje sie, i e  jedyny czlowiek to jest w Urzedzie Wojewbdzkim, ktbry ma pewne 

kompetencje i jak sie tlumaczy, i e  jest jeden, a wojewbdztwo jest ogromne, bo trzeba uruchomit kolo 

lowieckie, kt6re tego dzika odstrzeli. W cywilizowanym kraju zwierzq, ktbre zbliiy sie do ludzi jest 

zabijane. U nas jest troche inna sytuacja i z cywilizacjq jest troche na opak. Panie Burmistrzu to pismo 

w tej sprawie na pewno trafilo j u i  do Urzedu. Prosze o potraktowanie sprawy powaznie. 

Przewodniuqcy Rady Pan Tomasz i a b s k i  nie sqdzi, i e  te ugmiechy na twarzach niektbrych osbb sq 

spowodowane tym, i e  to jest sytuacja sympatyczna, bo ona taka nie jest, bardziej chyba w kontekicie 

tego jakie paradoksy funkcjonujq, w niektbrych obszarach funkcjonowania przepidw. Tak niestety jest, 

ale rzeczywigcie Pan Przewodniczqcy ma racje, ze najwainiejsze jest to jaki bedzie efekt. 

Glos zabral radny Pan Stanislaw Ferenc. Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu. 

Tq sesje zaczeliimy minutq ciszy i w ramach tej minuty ciszy chcialbym tylko wspomniet, i e  historia 

kdem sie toczy. To co teraz w Radzie przerabiamy, przerabialiimy siedem lat temu. Nie bede mbwil, 

ktbre lepsze rozwiqzanie, kt6re gonze, ja mbwie tylko, ieby zaglqdnqt do swojego sumienia popatrzet 

uczciwie prized siebie. Po to jestegmy tutaj radnymi, iebyfmy byli radnymi. I zostawmy te partykularne 

takie rozgrywki, bo to do niczego dobrego nie prowadzi z prostej przyczyny - i p .  Pan Tadeusz Kmiecik 

zawsze spotykajqc siq, imial i imy sie, i e  on by1 z lewicy, a ja z prawicy - on z jednej strony, a ja 

z drugiej, ale w bardzo krbtkim czasie nie patrzqc z jakiej opcji wywodzimy sie i skqd pochodzimy 

znaleiliimy wspblnq plaszczyzne porozumienia i dzialania. Tq plaszczyznq bylo dobro miasta Klodzka. 

Zwracam sie do Paristwa - bo ja nie mam wplywu na te roszady - abyimy spieli siq i szukali rozwiqzari, 

ktbre bedq slu iyt  temu miastu, a nie tylko indywidualnym jakimi rozgrywkom. Ja Paristwa dzialari nie 

oceniam, kaidy postepuje tak jak mu sumienie nakazuje, tylko jeszcze raz prosilbym, abygmy dobro 

miasta wzieli ponad te wszystkie sprawy osobiste, partykularne. J u i  mija pbltora roku, a my ciqgle 

drepczemy w miejscu i to jest bardzo smutne, a tylko dlatego, i e  jeden w drugim nie widzi czlowieka, 

nie widzi dobrej woli. Nie wiem dlaaego z g6ry sie ustawiamy, i e  ten drugi jest zly, jest gorszy 

i na pewno gorzej zrobi. Przepraszam za tq przedtuzajqcq wypowiedi. Nie chcialbym nikogo urazik tylko 

jestem trzeciq kadencje i obserwujqc te trzy kadencje wiem jak sie latwo potknqt, jak latwo popelnit 

blqd. Zawsze mbwie ten nie popetnia bledbw kto nic nie robi, a jesteimy tylko ludimi. 



Glos zabrat radny Pan Wojciech Lyszkiewicz. Panie Przewodniczqcy, Szanowna Rado, Panie 

Burmistrzu. Prosil mnie Pan Korecki pulkownik w stanie spouynku, ieby przekazat, abyimy sie wczytali 

w to co zostawil nam w skrzynkach i doczytali to o co w tym wszystkim chodzi. Ja ze swojej strony t e i  

chcialbym powiedziet, i e  od 6 do praktycznie 2 1  czerwca sq Dni Karpackie. Zauynajq sie sz6stego 

w Nowej Rudzie, a tutaj w Ktodzku jest jedno wieksze przedsiewziecie 18 maja co roku na cmentarzu 

przy grobie plutonowego Emila Czecha odbywa sie ape1 pamieci karpatczykdw. W tym roku nie bedzie 

szkbl ze sztandarami, poniewai lecq na trzydniowe uroczystoici na Monte Cassino, ale bedzie sztandar 

Stowarzyszenia Zotnierzy i Przyjacibl Wojsk Gbrskich, prawdopodobnie Jednostki Wojskowej. Prosze 

radnych, rodziny i znajomych o liczny udzial w tych uroczystoiciach. Warto poiwiecit pot godziny - bo 

to dtuzej nie trwa - przy grobie Emila Czecha i Pana putkownika Oleniuka. Ostatnio natkneliimy siq 

jeszcze na jeden gr6b tez karpatczyka spoczywajqcego na naszym cmentarzu, ale nie mamy kontaktu 

z rodzinq. 2 1  maja na Jamrozowej Polanie organizowany jest otwarty rajd rowerowy w ramach Dni 

Karpackich - serdecznie zapraszam. 

Glos zabrat radny Pan Lech Sur6wka, cyt.: ,,Szanowni Patistwo, ja chcialem na moment wr6cit do 

deklaracji kolezanki. Jestem w grupie najstarszych to wcale nie znaczy, i e  najmqdrzejszych wir6d tej 

Rady. Mam wielkq proibe. Dobrze, i e  powstal drugi Klub, nazwa jest chyba malo trafna bo skoro tam 

jest ,,lubieW mogloby by6 ,dbamy o Klodzko". Sluchajcie, bo to sie tak zapowiada, i e  zacznie sie taka 

wojna na stanowiska. Spotkajcie sie, albo zarzqd, albo przewodniczqcy tych dwbch klub6w. Pogadajcie 

sobie o co chodzi. Zapytajcie sie czy jesteimy w stanie uregulowat to co nas najbardziej od poczqtku 

bolalo czyli to, ze z jednej grupy sq wszyscy przewodniczqcy i zastqpcy. Ja ostatnio zrezygnowalem 

z propozycji Pana Dudy i w ten sposdb nikt mnie z niczego nie moie wyrzuciC, i dalej moge mbgl sobie 

mdwit co chce. Naprawde calq energie, cala site poiwiecimy na wzajemne sie zwalczanie. Strona 

pierwsza czyli ten duzy klub pokazal agresje w moim pojeciu - to ieby to byto jasne, ja tak to odebratem 

- pokazal agresywnq postawe w momencie tych cudbw, wszystko sie nagle pozmieniato, bez iadnego 

uzasadnienia. Zresztq wczeiniej jak byly przerwy dla klubu to ci co nie byli, to zeimy siedzieli po godzinie 

i nie bylismy zaproszeni do niczego bo uwazali, ze do niczego nie jesteimy potrzebni. Powstal drugi 

klub, ale niech on nie powstanie po to, ieby zwalczat pierwszy klub. Niech on powstanie po to, iebyimy 

co i  niecoi wypracowali. Ja juz nie mbwie tak jak tutaj kolega, zeimy nie zrobili nic, bo rondo powstaje 

- niech kolega tak nie m6wi. Ale powainie weimy sie jakoi  do kupy - ja na przyklad nie lubie Pana 

~ l a k a ,  ale to wcale nie znaczy, i e  nie moge z nim rozmawiat - przepraszam cie Damian. To sq takie 

poszczeg6lne sytuacje, kiedy moiemy sie dogadat. Jesteimy Polakami, m6wimy tym samym jezykiem, 

wiekszoit z nas jest osobami wyksztakonymi tzn. jesteSmy wszyscy wyksztalceni i tak na spokojnie, 

j u t  skotiuyly sie czasy, ze kopiemy Pana Burmistrza, bo jak widaC nie da sie go za bardzo pokopat bo 

zawsze siq jakoi  wykreci. No to weimy sie, zeby cog zrobit, na spokojnie, fachowo. To czasami wyglqda 

zabawnie - ze swojego punktu widzenia - i czasami w tym balaganie wyciqga sie glupie wnioski. 

Ja w pewnych momentach, kiedy zwracalem sie do Pana Burmistrza czy do drugiego, ieby w rnoim 

rejonie co i  tam zrobit, a nie bylo zrobione, to ja od razu traktowalem to  jako kare - nie jest ze mnq to 

..... bedzie mial, ale to tak nie jest. Musi by6 czas na to, zeby te poszczeg6lne rzeay wyttumaczyt. 

Ostatnio bylem u Burmistrza i ttumaczylem, ze osoba, ktbra opuicila rodzine otrzymala mieszkanie 

z przydzialu, bo w calej mojej klatce tak huczalo. Okazuje sie, ze dostata dziewczyna, z kt6rq on teraz 

jest. Przez takie niedom6wienia nie ma dobrej atmosfery. KiedySmy sie razem spotkali, ieby sic napit, 

sobie pogadat. Jak bylo iwieto naszej kolezanki to byly dwie grupy. Jedna siedziata tu  w knajpie, druga 

24 



siedziala u ,,Czechan i wszyscy m6wiliimy o tym samym - jak dokopat tamtej grupie. Weimy sie tak na 

spokojnie i sprbbujmy znaleit rozwiqzanie. Pani Przewodniczqca, naprawde bardzo duio bedzie zaleialo 

od Pani, jest Pani mlodq osobq, takq energicznq, akurat dwie panie powinny sie dogadat. Ja skohczylem 

swoje mqdrobci. Dziekuje." 

Glos zabrat radny Pan Wojciech tyszkiewicz. Panie Przewodniczqcy, Szanowni Radni. Klub nie 

powstat zeby z kimkolwiek walczyk. Chodzi o to, zeby rozpatrywat pewne sprawy w pewnym gronie, 

ieby podejmowat decyzje szybciej, latwiej. Bo co cztery glowy, czy pie6 gl6w, czy dziesiet to nie jedna. 

Wiemy dokladnie, i e  czasem wydaje sie nam, ze stusznie myilimy, ale jak ktob potrafi inaczej 

wytlumaczyC to latwiej sie tq decyzje podejmuje i glbwnie o to chodzi. Nie bqdziemy tu walczyt o iadne 

stanowiska, zresztq przykladem byta Komisja Gospodarki komunalnej, gdzie nie bylo chetnych 

kandydat6w na stanowisko, takze widat, i e  nikt o to nie walczy. Dwa razy do tej samej rzeki sie nie 

wchodzi, my nie jesteSmy pazerni na stanowiska. 

Glos zabrala radna Pani Renata Urbaniak. Panie Przewodniczqcy, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni. 

Wstrzymalam sie podczas glosowania w sprawie ronda na Bohater6w Getta tylko dlatego, i e  wydaje mi 

sie, i e  to rondo jest zbedne, a wainiejsze jest przejicie do Szkoly Podstawowej nr 3. Gdyby bylo moina 

w godzinach od 7:30 do 8:00 poprosit Straz Miejska albo kogoi postawit, poniewai tam wjechat 

i wyjechat odwoiqc dziecko to jest tragedia. Pani radna rozmawiala j u i  z Panem Wystppskim czy motna 

to w jakit spos6b rozwiqzat, dlatego porusza jeszcze raz ten temat. Jezeli nie mamy przejicia i nie 

mamy na to  pieniedzy to bardzo prosze, aby kogoi tam postawit w tym czasie jak jest najwiecej dzieci 

idqcych do szkoly. Tylko dlatego Pani radna wstrzymala sie odnobnie tego ronda, tam nie ma szkoly, nie 

ma niczego i jest ono mniej potrzebne, a bardziej potrzebne jest przejbcie. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski stwierdzil, ze nie widzi tu zwiqzku miedzy jednym, a drugim. 

Pan Przewodniczqcy dopytal, czy chodzi o przejtcie dla pieszych przy Szkole nr 3, poniewai to nie jest 

nasza droga, jest to  droga powiatowa. 

Radna Pani Renata Urbaniak zwr6cila uwage, i e  droga nie jest nasza, ale szkola jest nasza i dzieci sq 

nasze. Moina postawit osobe ze znakiem STOP tak jak to kiedyi bylo, kt6ra przepuszczalaby grupq 

dzieci, a nie idzie jeden za drugim, a my stoimy i czekamy laskawie. Chodzi o dzieci, a dzieci sie nie 

patrzqtylko lecq. Droga mnie nie interesuje, interesuje mnie kt04 ze STOP-em, albo ze Straiy Miejskiej, 

ktokolwiek, moie kogoi zaangaiowat z biura pracy. 

Wiecej glosbw nie stwierdzono. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz ~absk i  przypomnial o obowiqzku zloienia oiwiadueri majqtkowych, 

kt6rych termin mija za dwa dni, do dnia 30 kwietnia oraz zaprosil wszystkich radnych i mieszkaric6w 

Klodzka na obchody iwieta 3 Maja. 

23. Zakoiiczenie sesji. 

Przewodniczqcy Rady Pan Tomasz fabski zamknql obrady mbwiqc: ,,Zamykam obrady XXII  sesji Rady 

Miejskiej w Klodzku". 



Zakohczenie sesji nastqpilo o godz. 16: 15 

Protokdl sporzqdzila : Aneta Bedkowska 
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